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کــوتــــاه

جمهور  رئیس  ملی:  آرمان 
خون مطهر شهدا را سرمایه و 
کشور  برای  عظیمی  پشتوانه 
در مقابل توطئه ها و دشمنی ها 
دانست و خاطرنشان کرد: امروز 
که دشمنان با ابزارهای مختلف 
می خواهند افکار و رفتار جاهلیت 
مدرن را بر جوامع حاکم کنند، 
این خون مطهر شهداست که از 
ما جهل زدایی می کند.   جامعه 
سید ابراهیم رئیسی در مراسم 
بزرگداشت روز شهید که با حضور 
معظم  خانواده های  از  جمعی 
شهدا در مسجد سلمان فارسی 
نهاد ریاست جمهوری برگزار شد، 
گفت: روز شهید، از آن جهت که 
یکبار دیگر نام، راه، هدف و مقصد 
یادآوری  همگان  به  را  شهدا 
می کند، مهم است. رئیس جمهور 
امنیت، وحدت، انسجام و همچنین 
عظمت و اقتدار جمهوری اسلامی 
مطهر  خون  حاصل  را  ایران 
شهیدان عنوان کرد و اظهار داشت: 
دشمنان از ابتدای پیروزی انقلاب 
اسلامی با انواع توطئه ها، فتنه ها 
و اختلاف افکنی ها به دنبال ایجاد 
یأس و ناامیدی در مردم بوده اند، 
اما شهدا نه با حرف، بلکه با عمل 
به ما آموختند که می توانیم با اتکا 
به خدا بر مشکلات فائق شویم. 
رئیسی خون مطهر شهدا را سرمایه 

و پشتوانه عظیمی برای کشور 
در مقابل توطئه ها و دشمنی ها 
دانست و خاطرنشان کرد: امروز 
که دشمنان با ابزارهای مختلف 
می خواهند افکار و رفتار جاهلیت 
مدرن را بر جوامع حاکم کنند، 
شهداست  مطهر  خون  این 
جهل زدایی  ما  جامعه  از  که 
می کند. رئیس جمهور در ادامه 
اغتشاشات اخیر در کشور را جنگ 
و  اقتصادی  ترکیبی رسانه ای، 
شناختی دشمن با هدف توقف 
پیشرفت های ملت ایران عنوان 
۴۴ ساله  افزود: تجربه  کرد و 
جمهوری اسلامی نشان داده است 
که دشمنان تاکنون در مقابل ملت 
ایران ره به جایی نبرده اند و بعد 
از این نیز نخواهند برد، چرا که 
ملت ایران به رغم همه فشارها و 

تحریم ها در حوزه های مختلف 
دستاوردهای  و  پیشرفت ها  به 
عظیم و افتخارآفرینی رسیده اند. 
رئیسی با بیان اینکه مردم ما امروز 
به رغم وجود برخی کمبودها و 
کاستی ها از همیشه امیدوارترند، 
تأکید کرد: گواه صدق این مدعا 
با  مردم  آحاد  گسترده  حضور 
راهپیمایی  در  مختلف  سلایق 
باشکوه و عظیم ۲۲بهمن امسال 
است. رئیس جمهور قدردانی از 
خون شهدا را در خدمت به خانواده 
معظم آنها و عمل به وصیت شان 
در حفظ ارزش ها و عمل به امر 
ولی فقیه دانست و تاکید کرد: 
وصیت نامه شهدا منبع الهام بخشی 
برای اقدام و عمل همه مسئولین و 
دستگاه ها و نهادهای نظام است تا 
مسیر نورانی آنها کمرنگ نشود. 

رئیسی با بیان اینکه خون مطهر 
شهدا ضامن انقلاب، کشور و نظام 
جمهوری اسلامی است، اظهار 
داشت: از آنجا که اصل و اساس 
این نظام و انقلاب با خون مطهر 
شهدا عجین شده است، هاضمه 
نظام اسلامی هیچگونه فسادی را 
نمی پذیرد؛ هر چند ممکن است 
فاسدان در کشور چند صباحی 
جولان داشته باشند، اما قطعاً بقا 
نخواهند داشت. رئیس جمهور 
در بخش دیگری از سخنان خود 
صیانت از فرهنگ عفاف و حجاب 
حق  به  خواسته  را  جامعه  در 
خانواده شهدا و عمل به ضرورت 
دینی و قانونی عنوان و تصریح کرد: 
امروز توجه و احترام به قانون مورد 
قبول و اجماع همه شهروندان 
است، چرا که کشور باید برمدار 
قانون اداره شده و بی توجهی به 
قانون نباید باب شود. رئیسی با 
اشاره به تلاش های دشمنان برای 
رواج هرج و مرج، آشوب و بی قانونی 
در کشور با ترفندهای پیچیده، 
اظهار داشت: امروز برنامه دشمنان 
تعطیلی تحصیل با ایجاد نگرانی 
در دانش آموزان و والدین آنها و 
تعطیلی کسب و کار با ایجاد اخلال 
در نظام اقتصادی است، اما این بار 
نیز ناکام خواهند ماند و ره به جایی 

نخواهند برد.

یــادداشـــت
توفیقات تنها برای دولت نیست

     محسن کوهکن  
فعال سیاسی اصولگرا

رئیس جمهور:

مردم امروز از همیشه امیدوارترند
   برنامه دشمنان تعطیلی مدارس و کسب و کار است

 بازگشت پیکر مطهر 
۷۱ شهید به کشور

پیکر مطهر ۷۱ شهید دوران دفاع مقدس روز 
گذشته سه شنبه، ۲۳ اسفند از مرز شلمچه وارد 
کشور شدند. پیکر این شهدا در عملیات اخیر 
کمیته تفحص و جستجوی مفقودین شهدا 
در جنوب عراق کشف شدند. این شهدا مربوط 
به عملیات های والفجر مقدماتی، والفجر ۱، 
خیبر و بدر، کربلای ۵ و تک دشمن در سال 
پایانی جنگ هستند که در مناطق عملیاتی 
فکه جنوبی و شمالی، چم هندی و چم سری، 
شرهانی، جزایر مجنون، شرق دجله و شلمچه 

پیدا شدند.
 

دولت بسته حمایتی تنظیم کند
سخنگوی فراکسیون کارگری مجلس گفت: 
معتقدیم که اگر قرار است کمکی برای بحث 
معیشت از سوی دولت صورت بگیرد حتما 
اولویت باید با اقشار کم برخوردار جامعه باشد 
و قشر کارگر با توجه به اینکه سرعت تورم 
در کشور ما طی چند سال گذشته بیش از 
حد متعارف بوده، از رفاه و معیشت آسیب 
جدی دیده است. جبار کوچکی نژاد  در پاسخ 
به این سوال که »دولت چه حمایتی فارغ از 
افزایش حقوق می تواند از کارگران داشته باشد 
که هم فشار کمتر به کارفرما وارد شود و هم 
مشوق هایی در نظر گرفته شود که معیشت 
کارگران را بهبود ببخشد؟«، گفت: یکی از ارکان 
اصلی در بحث حمایت از تولید، توجه به جامعه 
کارگری است و رونق تولید بر پایه تلاش همین 
کارگران بنیان گذاشته شده است؛ لذا شایسته 
است که دستگاه های مسئول و قوای مختلف 
نظام در حمایت از این عزیزان در واقع تلاش 
حداکثری را داشته باشند. اعتقاد ما بر این است 
که دولت بسته حمایتی متنوعی را برای کمک 
به معیشت کارگران تنظیم کند تا بتواند از این 
طریق هم از کارگران حمایت کند و هم مانع از 

تعطیلی کسب و کارها شود.
 

سفر هیاتی از طالبان به ایران 
وزارت امور مهاجرین دولت طالبان از سفر 
هیاتی از این وزارتخانه برای بررسی مشکلات 
مهاجران افغان در ایران خبر داد. وزارت مهاجرت 
افغانستان اعلام کرد: هیاتی از وزارت امور 
مهاجرین، به منظور بررسی مشکلات مهاجران 
افغان در ایران و بررسی عملکرد  امور مهاجرین 
عازم ایران شدند. بنابر اعلام این وزارتخانه، 
هیات نام برده تحت ریاست مولوی محمد 
جان خدر خیل، رئیس بازرسی داخلی وزارت 
امور مهاجرین مشکلات مهاجرین در ایران را 
بررسی وضمن ارزیابی عملکرد کاردارهای امور 

مهاجرین، از دفاتر آن نیز دیدن می نمایند.
 

راه اعتراض باید گشوده شود
نماینده مردم ابهر در مجلس شورای اسلامی 
گفت: رهبری نظام به بهترین وجه وظیفه خود 
را انجام داده و اگر نقصی وجود دارد متوجه 
مسئولین در قوای سه گانه است. حسن شجاعی 
علی آبادی بیان کرد: مردم خدمات نظام را 
نادیده نمی گیرند، اما معترضند و راه اعتراض 
را باید گشود. مردم ایران کشورشان را دوست 
دارند، لذا راه اغتشاش طراحی شده توسط 
دشمنان ملت را باید مسدود کرد. وی با بیان 
اینکه اعتراض مردم نشانه حیات اجتماعی 
انقلاب اسلامی است تصریح کرد: انقلاب 
اسلامی به مردم آموخته عدالت را مطالبه کنند. 
 

 ایران از گلوگاه های 
سخت و نفس گیر عبور کرد

افزود:  ارتش  هماهنگ کننده  معاون 
می بایست توان و بازدارندگی را تا حدی بالا برد 
که با عدم قطعیت ها بتوان مواجهه و تقابل کرد.

امیر دریادار سیاری اظهار داشت: عدم قطعیت 
آینده، دایره تنوع تهدیدات را بسیار گسترده 
می کند و ضروری است که پیشرفت های 
همه جانبه و پیش بینی های وضعیت منطقه و 
فرامنطقه ای را همواره مد نظر قرار دهیم تا برای 
مقابله با انواع تهدیدات از آمادگی لازم برخوردار 
شویم. وی با بیان اینکه هر دستاورد دفاعی 
رشته وابستگی به بیگانگان را قطع می کند، 
گفت: جمهوری اسلامی ایران از گلوگاه های 
سخت و نفس گیر عبور کرده است و تجهیزات 
دفاعی ما می بایست در سطحی ساخته و تولید 
شود که امکان تهدید علیه قدرت های زورگو و 
متجاوز را فراهم کند. افزایش توان بازدارندگی 
به معنای محدود شدن دشمن در تجاوز و 

تعرض به ایران اسلامی است.
 

 دسترسی به میوه با کیفیت 
حق مردم است

رئیس سازمان تعزیرات حکومتی گفت: 
دسترسی به میوه با کیفیت حق مردم است و 
تعزیرات حکومتی توزیع میوه از میدان تره بار 
اصلی تا میادین شهرداری را با اولویت بررسی 
می کند. گشت تعزیرات حکومتی با حضور احمد 
اصانلو معاون وزیر دادگستری و رئیس سازمان 
تعزیرات حکومتی دیروز برای نظارت بر میوه 
شب عید به میادین تره بار رفت اما در بررسی ها 
مشاهده شد که برخی واحدها، میوه خوب را در 
انبارها نگهداری می کنند و میوه های ضعیف 
و درجه دو و سه را با قیمت مصوب به مردم 

عرضه می کنند. 

شناورهای جدید سپاه 
سه برابر شناورهای 

آمریکایی سرعت دارند

فرمانده نیروی دریایی سپاه 
گفت: شناورهای جدید سپاه سه 
برابر شناورهای آمریکایی سرعت 
دارند.سردار تنگسیری با اشاره به 
الحاق شناورهای جدید به نیروی 
دریایی سپاه اظهار کرد: در الحاق 
جدید، سرعت شناورها  از ۷۵ 
به ۹۰ نات رسیده است؛ هر نات 
۱۸۵۳ متر است یعنی سرعت 
این شناورها به ۱۷۰ کیلومتر 
در ساعت می رسد. موشک این 
شناور ساخت وزارت دفاع و کروز 
است  نصیر  آن  اسم  که  است 
و سرعت آن به ۱۲۰ کیلومتر 
رسیده و در آینده سرعت آن 
به ۱۴۰ کیلومتر خواهد رسید. 
شناور شهید باقری آماده است و 
در سال جدید رونمایی می شود. ۴ 
فروند موشک پدافندی نواب با برد 
۲۰ الی ۲۵ کیلومتر بر روی قایق 
تندروی کلاس ذوالفقار نصب 
شده که سرعت این شناور ۷۰ 

نات است.

ویـــــــژه
رئیس کل دیوان محاسبات:

گزارش های دیوان مبنای تصمیم گیری 
اقتصادی باشد

آرمان ملی: رئیس کل دیوان محاسبات تاکید کرد: گزارش های 
دیوان محاسبات باید مبنای تصمیم گیری های اقتصادی باشد و 
بر اساس آن ارزیابی عملکرد از مسئولیت های مدیران صورت 
بگیرد. سید احمدرضا دستغیب در جلسه هیات عمومی دیوان 
محاسبات کشور ضمن تاکید بر اثرگذاری و لزوم ارائه به موقع و 
گزارش تفریغ بودجه، با اشاره به پیشرفت های گزارش دهی طی 
سال های اخیر در دیوان محاسبات، گفت: گزارش های دیوان را 
باید آسیب شناسی کرد و به این سوال پاسخ داد که چرا برخی از 
این گزارش ها قابلیت بهره برداری از سوی تصمیم سازان و نهادهای 
تصمیم گیر را نداشته است. رئیس کل دیوان محاسبات ضمن 
تاکید بر ارائه راهکارهای عملیاتی برای بهبود روند گزارش دهی، 
اظهار داشت: بهترین اقدام در شرایط فعلی این است که همزمان 
با پیشبرد وظایف قانونی محوله، علی الخصوص موضوع تفریغ 
بودجه سنواتی، به مرور زمان، اصلاحاتی را در مسیر بهبود هرچه 
بهتر روند گزارش دهی و اثربخشی فعالیت های دیوان محاسبات 
انجام دهیم. دستغیب ادامه داد: یکی از اقدامات اصلاحی در این 
رابطه، ابلاغ حکم مدیریت پروژه جامع گزارش گری مالی و تفریغ 
بودجه بود تا در این چارچوب، روند تدریجی اصلاحات ساختاری 
ذیل کارویژه هایی همچون توجیه فنی نیروی انسانی و کارشناسان، 
ارتقای کیفیت گزارش دهی و افزایش اثربخشی حسابرسی ها 
صورت گیرد. علی کامیار دادستان دیوان محاسبات نیز طی 
سخنانی در این نشست گفت: لازم است تا در حین تهیه گزارش 
تفریغ بودجه، نوعی آسیب شناسی از اقدامات خود انجام دهیم و 
علاوه بر توجه به کمیت، به کیفیت گزارش دهی نیز توجه داشته 
باشیم. وی تصریح کرد: تقسیم انرژی و وقت کارشناسان دیوان 
محاسبات بر پرونده ها و گزارش های غیر از تفریغ بودجه نیز باید 
به گونه ای باشد که از دقت نظر در رسیدگی به امور محوله نکاهد 
و در چارچوب سیاست های کلی این نهاد نظارتی، به پیشبرد بهتر 
امور یاری رساند. گزارش تفریغ بودجه سال ۱۴۰۱ کل کشور در ۳ 
بخش اصلی »تفریغ ماده واحده ها«، »تفریغ احکام قانون بودجه« 
و »گزارش های تحلیلی-موضوعی« طبقه بندی شده که سال آینده 
تقدیم مجلس می شود. جلسه هیات عمومی دیوان محاسبات کشور 
به منظور بررسی پیشنهادهای مربوط به فرآیند تهیه، تصویب و 
ارائه گزارش تفریغ بودجه سال ۱۴۰۱ کل کشور با حضور سید 
احمدرضا دستغیب رئیس کل، دادستان و معاونان و مستشاران 

این نهاد نظارتی برگزار شد.

سخنگوی قوه قضائیه:

۲۵ هزار نفر آزاد  و ۳۴ هزار نفر مشمول تخفیف شدند

سخنگوی وزارت خارجه آمریکا : برجام بر مبنای اعتماد حاصل نشد 

سفر نماینده آمریکا به قطر!
  هدف تبادل زندانیان از  سوی ایران است؟

 مساله هسته ای 
به اقتصاد بی ارتباط نیست

 اعتراض به معنی
 مقابله با  نظام نیست

سخنگوی سازمان انرژی اتمی 
اظهار کرد: غنی سازی ۶۰ درصد 
در فردو پاسخی به قطعنامه 
قبلی آنها در شورای حکام بود. 
بهروز کمالوندی گفت: نمی توان 
صرفا از مسیر فنی یا دیپلماسی 
مساله را حل کرد. این موضوع 
باید از هر دو مسیر فنی و سیاسی 
توامان حل شود. درست است 
که مساله هسته ای به اقتصاد 
ما هم بی ارتباط نیست اما باید 
ببینیم تا کجا باید نرمش نشان 
دهیم. در گذشته و در نتیجه 
برجام پانزده گزارش از آژانس 
داشتیم که نشان می داد ایران 
کوچکترین تخطی از تعهدات 
خود نداشت. چه کسی باعث شد 
این شرایط تغییر یابد؟ اروپایی ها 
اوایل در بیانیه هایشان از آمریکا 
به این دلیل که از برجام خارج 
شد انتقاد می کردند، اما الان 
که  می کنند  صحبت  طوری 
ایران مسئول وضعیت  گویی 

فعلی است.

یک نماینده مجلس با بیان 
این که ما باید اول اعتراض را از 
سایر موارد جدا کنیم، عنوان کرد: 
ما باید اعتراض را از اغتشاش، 
تخریب اموال و توهین جدا کنیم. 
البته این یک مقوله ای است که 
نیازمند کار فرهنگی است. یعنی 
ابتدا مردم باید این را متوجه شوند. 
متاسفانه یک عده ای اعتراض را 
مساوی با اغتشاش، آتش زدن و 
شکستن می دانند . بنابراین باید 
اولا یک کار فرهنگی بین مردم 
و مسئولین  انجام شود. ابوالفضل 
ابوترابی تاکید کرد: باید مشخص 
کرد  اعتراض به معنی مخالفت 
اسلامی  جمهوری  و  نظام  با 
نیست، در سمت مردم هم کار 
فرهنگی شود که ظرفیت اعتراض 
بدانند  باید  باشند.  داشته  را 
اعتراض حق شان است نه اینکه 
بزنند و بشکنند و الفاظ ناهنجار و 
ساختارشکنانه بگویند یا در فضای 

مجازی از کاه کوه بسازند.

 تحولات امروز سیاست خارجی، برگرفته از تلاش های یکی 
دو روزه نیست. از منظر نگارنده سیری از وقایع به وجود آمده که 
بر اساس آن ها این تحولات از جمله روابطه با شرق و دوستی با 
کشورهای همسایه به مرحله مطلوبی رسیده است. بحث تنظیم 
روابط با کشورهای همسایه و منطقه حتی ارتباط با کشورهای 
حوزه شرق آسیا از گذشته دور در دستور کار بوده است. به طوری 
که بحث های مختلفی در محافل سیاسی و علمی در این ارتباط 
صورت گرفته و دیدگاه های مختلفی در این زمینه وجود دارد. 
ارتباط با شرق و همسایگان سیاستی نیست که یکباره  اختراع شده 
باشد  و از گذشته دور وجود داشته است اما اینکه چرا در مرحله 
کنونی  دیپلماسی در نگاه به شرق و همسایگان به نقطه مطلوبی 
رسیده است، جای بررسی دارد. عوامل مختلفی باعث به وجود 
آمدن چنین شرایطی شده و تنها نمی توان یک علت را  عامل اصلی 
دستاوردهای کنونی دانست. یکی از این دلایل این است که در 
طول چند سال گذشته اتفاقاتی در منطقه افتاده است که به نوعی 
برای کشورهای منطقه شرایطی را به وجود آورده که حاکمان این 
کشورها بررسی مجدد سیاست های خود را در دستور کار قرار دادند 
و نگاه تازه ای به وقایع و تحولات منطقه حتی بر اساس منافع خود 
پیدا کردند. این مورد کاملا قابل احساس است.  تحولات به وجود 
آمده در طول سال های گذشته و خصوصا سال های اخیر، تحولاتی 
است که عمدتا در حوزه های امنیتی، ایفای تعهدات قدرت های 
خارج از منطقه، سست شدن برخی باورها در بین حاکمان نسبت 
به حمایت های غربی ها از برخی از حکومت ها و رژیم های منطقه 
است. کشورهای منطقه تلاش کردند فضایی را به وجود آورند که 
این فضا به ثبات و امنیت آنها کمک کند. برخی از این طرح ها و 
نگاه ها جواب نداد و درعوض تهدیدی برای امینت کشورهای 
منطقه تبدیل شد. از این جهت بستر و زمینه ای  فراهم آمد که در 
این بستر تلاش هایی که دولت صورت داد به نتیجه رسید.  در ایران 
نیز طبق قانون اساسی نهادهایی مانند شورای عالی امنیت ملی، 
شورای روابط خارجی و سایر نهادها می توانند به بررسی  شرایط 
مختلف بپردازند. احتمالا این بررسی ها موجب شد  واقعیت هایی به 
صورت طبیعی و یا متاثر از برخی از عوامل مشاهده شود و مسیر  به 
سمت دوستی با کشورهای منطقه و شرق آسیا هموارتر شود. گاهی 
برخی افراد این تحلیل را ارائه می دهند که شرایط کنونی در حوزه 
دیپلماسی برنامه ای از سوی غربی هاست چرا که غربی ها برنامه ای 
برای اداره منطقه دارند. این  تحلیل قابل پذیرش نیست چرا که ما 
معتقدیم دولت هایی که به حق و حقوق قانونی خود در چارچوب 
مرزهای داخلی متعهد نیستند و منافعی را برای خود خارج از 
کشور تعریف کردند،  به هیچ کدام از برنامه های خود نرسیدند. 
از این جهت عوامل مختلفی دست به دست هم داد و موجب شد 
نگاه این دولت به منطقه و جنوب شرق آسیا به نتیجه برسد. دولت 
قبل تمام تخم مرغ های خود را در سبد  غرب قرار داد، سبدی که 
توسط ترامپ پاره شد و شرایطی را به ضرر دولت قبل تغییر داد.  
هرچند که دولت قبل با توسل به این نگاه تمایل داشت که چرخ 
توسعه را در کشور بچرخاند. این نگاه به علت بدعهدی های طرف 
مقابل  مشاهده نشد. این درحالی است که بسیاری از کارشناسان 
در دولت قبل اعلام می کردند که نباید از شرق آسیا غافل شد و 
قدرت های  نوظهور را نادیده گرفت اما در دولت جدید به این مورد 
توجه بیشتری شد و شرایط موجود در معادلات قدرت جهانی هم 
به کمک دولت آمد و  دولت توانست گامی را در این جهت بردارد. 
البته نمی توان گفت این تحولات صد درصد نتیجه اقدامات دولت 
است چرا که عوامل مختلف باعث شد این شرایط به وجود آمده و 

دولت کنونی نیز از آن استفاده کند.

آرمان ملی: سخنگوی قوه قضائیه اظهار 
داشت: در سازمان بازرسی ۱۲۲ نامه هشداری به 
دستگاه های اجرایی ارسال شده و ۲۶ فقره پرونده 
بازرسی در بازرسی های سراسر کشور تشکیل 
شده و ۷۳۰ فقره پرونده در راستای امر حمایت 
در کل کشور تشکیل شده که از این تعداد ۲۳۹ 
پرونده در راستای رفع مشکلات تولیدی مورد 
نظر قرار گرفته شده است. همچنین  ۱۷۷۷ فقره 
شکایت با موضوع حمایت از تولید و اقداماتی 
برای رفع مشکلات مطروحه به سازمان بازرسی 
ارسال  شده است. مسعود ستایشی در آخرین 
نشست خبری در سال ۱۴۰۱ گفت: همچنین 
در دیوان عدالت اداری ۲۰۷ گزارش و پرونده 
مربوط به تولید در دیوان عدالت مطرح رسیدگی 
شد که بیشترین پرونده ها در زمینه حمایت از 
تولید و گمرک و... بوده است. وی افزود: سازمان 
بازرسی کل کشور با اتخاذ تدابیر هوشمندانه 
و اتخاذ تمهیدات مناسب و متناسب موفق به 
احیا و راه اندازی ۴۷ واحد، جلوگیری از تعطیلی  
۱۸۱ واحد، افزایش تولید در ۲۱۷ واحد، تسریع 
در اخذ مجوز در ۳۱۲ واحد، تسهیل در تامین 
مالی ۴۶۶ واحد، رفع معارض قضایی ۱۱ واحد، 
اقاله ۷۳ واحد، خروج از ورشکستگی ۱۱ واحد 
شده است. در استان البرز در طول سال جاری 
۱۰ واحد تولیدی دارای مشکل حقوقی کاملا 

احیا شده اند و در این مدت در واحدهای مذکور 
برای ۲ هزار و ۴۰۰ نفر اشتغالزایی صورت گرفته 
است و یا از بیکاری آن ها جلوگیری شده است. 
همچنین در استان بوشهر ۱۴ شکایت واصل 
که به همه شکایت ها رسیدگی شد، همچنین 
برای هزار و ۶۰۰ نفر در راستای جلوگیری از 
بیکاری، اقدام قاطع شده است و برای هزار نفر در 
۴ واحد تولیدی احیا شده اشتغالزایی شده است. 
سخنگوی قوه قضاییه درباره برخورد قضایی با 
پلتفرم فیلیمو گفت: مجموعه ساترا در رابطه با 
موضوع مورد بحث طرح شکایت کرده است. این 
موضوع به شعبه بازپرسی ویژه ارجاع شده است. 
پرونده مورد رسیدگی قرار می گیرد و در نهایت 
قاضی تصمیم می گیرد که در این پرونده قرار 
منع تعقیب صادر کند. کسی که اعلام موضوع 
کرده، به این تصمیم اعتراض کرده است و نهایتا 
پرونده به دادگاه کیفری دو کارکنان دولت 
ارجاع شده است و در شعبه مربوطه در حال 
رسیدگی است. ستایشی درباره آمار کسانی که 
مورد عفو اخیر رهبری قرار گرفته اند، گفت: کل 
این افراد ۸۲ هزار نفرند؛ البته دو دسته اند برخی 
متهمین و محکومین اغتشاشات اخیر و برخی 
محکومین سال های قبل که ۲۲ هزار نفر مربوط 
به حوادث اخیر بود که البته این به معنی این 
نبوده که همه این ۲۲ هزار نفر در زندان بوده اند 

بلکه برخی قبلًا با قید تعهد آزاد شده بودند 
و عفو به آنها، زوال سابقه می دهد و از تعقیب 
کیفری معاف می شوند. وی ادامه داد: ۶۰ هزار 
نفر باقی ماندند که از این تعداد ۲۵ هزار نفر آزاد 
شدند. ۳۴ هزار نفر مشمول تخفیف شدند؛ یعنی 
عفو گرفته اند اما مشمول  تخفیف شده است. 
سخنگوی دستگاه قضا درباره اعلام جرم درباره 
۳ رسانه و آذر منصوری، رضا کیانیان و صادق 
زیباکلام ابراز داشت: در ارتباط با افرادی که 
نام برده شد، نسبت به آقای کیانیان باید بگویم، 
مع الاسف که مشاهده می کنیم برخی از افراد نشر 
اکاذیب می کنند و بارها هم عنوان می کنیم افراد 
رعایت کنند، پرونده ایشان در مرحله تحقیقات 
مقدماتی در شعبه دادسرای عمومی تهران در 
حال رسیدگی است و اتهام ایشان نشر اکاذیب 
است. در خصوص خانم منصوری و آقای زیبا 
کلام باید بگویم  قرار جلب به دادرسی صادر 
و پرونده به دادگاه کیفری ۲ ارسال شده است. 
اتهام این افراد تشویش افکار عمومی و فعالیت 
تبلیغی علیه نظام است که قرار منع تعقیب صادر 
شده است. وی در رابطه با رای پرونده هواپیمای 
اوکراینی تاکید کرد: بیست جلسه دادگاه در 
رسیدگی به اتهامات متهمین تشکیل شده است 
و بعد از برگزاری جلسات ختم دادرسی اعلام شد 

و مبادرت به انشای رای شد. 

آرمان ملی : یک روز پس از اعلام توافق ایران 
و آمریکا در مورد تبادل زندانیان از سوی وزیر امور 
خارجه کشورمان و در حالی که سخنگوی وزارت 
خارجه آمریکا این توافق را رد کرد، سایت وزارت 
خارجه واشنگتن از سفر نماینده ویژه رئیس 
جمهور این کشور در امور زندانیان به قطر خبر داد  
پایگاه اینترنتی وزارت خارجه آمریکا اعلام کرد: 
راجر کارستنز، فرستاده ویژه ریاست جمهوری 
در امور زندانیان از ۱۳ تا ۱۶ مارس به دوحه 
سفر خواهد کرد. بر اساس این اعلام، فرستاده 
ویژه آمریکا در مجمع جهانی امنیت سخنانی را 
ارائه خواهد کرد و با نمایندگان دولت و شرکت 
کنندگان در مورد مسائل مربوط به حل و فصل 
پرونده های بازداشت زندانیان آمریکایی تعامل و 

گفت وگو خواهد داشت.
  تکذیب مبهم آمریکا

دیروز هم ند پرایس، سخنگوی وزارت امور 
خارجه آمریکا در یک نشست خبری درباره 
توافقی با  ایران برای تبادل زندانیان، گفت: ما 
به طور خستگی ناپذیری برای آزادسازی این سه 
شهروند آمریکایی در تلاشیم و این موضوع یکی 
از اولویت های این دولت است. صریحا به ایرانی ها 
هم گفته ایم که این موضوع برایمان در اولویت 
است. او در پاسخ به این که آیا آزادسازی پول های 
بلوکه شده ایران در کره جنوبی بخشی از توافق 
برای آزادسازی این زندانیان خواهد بود، گفت: 
نمی توانم درباره تلاش هایمان برای آزادسازی این 
شهروندان آمریکایی توضیحی بدهم. این کمکی 

به آزاد شدنشان نمی کند. وزیر امور خارجه ایران 
اخیرا در گفت وگویی خاطرنشان کرده بود: تبادل 
پیام ها همچنان در گفت وگوهای لغو تحریم ها 
در جریان است و در موضوع تبادل زندانیان به 
یک توافق در روزهای اخیر دست یافتیم و اگر 
همه چیز از طرف آمریکا خوب پیش برود در 
روزهای آینده انجام خواهد شد. امیر عبداللهیان 
چندی پیش از امضا و تایید غیرمستقیم سندی 
در این رابطه میان ایران و آمریکا از مارس 
سال گذشته خبر داده بود که زمینه اجرای 
آن اکنون فراهم شده است و طرف آمریکایی 
در حال آمادگی های فنی خود برای اجرای آن 
است . پرایس اما این اظهارات را در گفت وگو با 
خبرگزاری آسوشیتدپرس رد کرد. پرایس در 
پاسخ به این که اگر دولت آمریکا می گوید ایران 
غیرقابل اعتماد است و اظهارات آن را تکذیب 
می کند، چرا برای اجرای توافق هسته ای)برجام( 
به آن اعتماد می کند، گفت: برجام نه بر مبنای 
اعتماد، بلکه بر مبنای راستی آزمایی و نظارت 
حاصل شد که سخت ترین پروتکل راستی آزمایی 
و نظارتی بود. از طریق این پروتکل ها بود که 
بازرسان تسلیحاتی بین المللی، جامعه اطلاعاتی 
آمریکا و اینجا )وزارت امور خارجه آمریکا( در 
دوره دولت های قبلی مطمئن می شدند که 
ایران در حال پایبندی به برجام است. سخنگوی 
وزارت امور خارجه آمریکا باری دیگر با گفتن این 
که برجام فعلا در دستور کار این کشور نیست، 
بیان کرد: آنچه همیشه اول از همه به آن متوسل 

می شویم و در دستور کارمان قرار دارد، دیپلماسی 
است. ما همچنان بر این باوریم که دیپلماسی 
تنها راه دائمی، پایدار و قابل راستی آزمایی برای 
رسیدگی به برنامه هسته ای ایران است. حتی با 
وجود آمادگی برای اتفاقات احتمالی، امیدمان به 
آن را از دست نمی دهیم. در ادامه نشست خبری 
پرایس، او در پاسخ به این سوال که آیا میانجیگری 
چین برای ازسرگیری روابط ایران و عربستان 
سعودی، آمریکا را به حاشیه می راند، گفت: ما از 
گفتمان، از دیپلماسی مستقیم و از هر چیزی که 
باعث تنش زدایی در منطقه شده و به جلوگیری 
از تنش ها کمک کند، استقبال می کنیم. اگر این 
نتیجه نهایی چیزی باشد که چند روز پیش اعلام 
شد )توافق تهران-ریاض(، خیلی خوب خواهد 
شد. او اشاره کرد که این توافق حاصل چند دور 
مذاکره از جمله در کشورهای عمان و عراق است 
و دولت آمریکا در تمام مسیر از آن حمایت کرده 
بود. پرایس گفت که دلیل حمایت آمریکا این بوده 
است که هر چیزی که به تنش زدایی و جلوگیری 
از درگیری کمک کند، در راستای منافع این 
کشور است.پرایس در پاسخ به این که آیا توافق 
تهران-ریاض واقعا می تواند منجر به تنش زدایی 
در منطقه شود، گفت که »اگر این توافق به طور 
کامل اجرایی شود، مسلما پتانسیل تنش زدایی 
میان این دو کشور نسبتا بزرگ در منطقه خلیج 
فارس را دارد.« ند پرایس در پاسخ به این که 
واکنش آمریکا به سفر الکساندر لوکاشنکو، رئیس 
جمهور بلاروس به ایران و دیدار او با مقامات ارشد 
آن چیست، با ادعایی علیه مناسبات بلاروس و 
روسیه در زمینه جنگ اوکراین و گفتن این که 
لوکاشنکو »استقلال کشورش را به کرملین واگذار 
کرده است«، مدعی شد: ما این سفر را به نوعی، 
گسترش روابط ایران و روسیه می دانیم که بیش 

از پیش بر عمق آن افزوده می شود. 


